
 
 

  Referat styremøte FNF Oslo 
   Tid: 30.10.19, kl.16:30 - 18:30 

     Sted: Storgata 28 
 
   

 

 

Tilstede - FNF Oslo:  

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn), Inger Elisabeth Tveide (NJFF Oslo), 

Gunnhild Laxaa (OF), Randi Wilhelmsen (NOA), Lisa Näsholm (Skiforeningen), Ole 

Vignes (NOFOA), Adrian Mortensen (FNF koordinator Oslo) 

 FNF Akershus:  

Endre Stakkerud (NJFF Akershus), Tom Fremstad (OOF), Ulf Kristiansen (NOA), 

Inger-Marie j. Gulliksen (Oslofjordens friluftsråd), Helene Bugge (DNT Oslo og 

Omegn) og Maria R. Tesaker (FNF koordinator Akershus). 

  

Forfall:  Martin Veastad (OOF) 

 

Grunnet flere felles saker på agendaen ble det besluttet å holde deler av styremøtet sammen 

med styret i FNF Akershus (sak 26/19, 27/19 og 28/19). 

PowerPoint med presentasjoner for sakene 26/19, 27/19 og 28/19 er vedlagt i slutten av 

dokumentet 

 

Sak 25/19 

Kort gjennomgang av referat for forrige styremøte 
• Kommentar: Sak 20/19 angående møte med BYM ikke fulgt opp– Styreleder og koordinator 

får til et møte snarest. 

Referat godkjent. 

 

Sak 26/19 – Felles med FNF Akershus 

Oppdatering fra samlingen 
Kort oppsummering og gjennomgang av hovedmomentene fra samlingen (Se programmet her) 

• Lansering ny logo og profil (Profilmanual)  

• Nye nettsider 

• Ny daglig leder 

• Opplæring intranett og økonomi 

• Fagtemaer  

Styrene var positive til ny daglig leder. Ingen kommentarer utover dette. 

  

https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:b:/s/FNF/EcwlVthsNztDp1nF1pU90aEBmIQvks3Q4mrdopfbggb9Lw?e=wh2iHR
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:b:/s/FNF/EcwlVthsNztDp1nF1pU90aEBmIQvks3Q4mrdopfbggb9Lw?e=wh2iHR
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:b:/s/FNF/EffCeLcW0fxEmBl-lVM_c0YBLMaJE9l1taL1-H96kZqSMQ?e=ltrlnv
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:b:/s/FNF/EffCeLcW0fxEmBl-lVM_c0YBLMaJE9l1taL1-H96kZqSMQ?e=ltrlnv


 

 

Sak 27/19- Felles med FNF Akershus 

Nettplan Stor-Oslo 
Koordinator kommer med kort oppsummering av saken (Nettplan Stor-Oslo – Ny 420 kV forbindelse 

Hamang – Bærum - Smestad)  

Saken ble gjennomgått av koordinator. 

Punkter fra diskusjonen i styret etterpå: 

• Det er både fordeler og ulemper for natur og friluftsliv ved begge alternativer (master eller 

kabel). 

• Det dukket opp flere spørsmål som bør avklares på møtet mandag 

• Risiko for at friluftsområdene som kan bli borte ved valg av kabel og innskrenking av 

byggeforbudsbelte. Mulighet for sikring av disse?  

• Hvorfor er det ikke de samme kriteriene for å holde områdene åpne som ved mast når 

tunell? 

• Massehåndtering: 200 m3 med tunnelstein skal ut av kabeltunnel. Hvor skal de store 

mengdene med steinen bli av? Hvordan skal det transporteres ut? Massehåndtering og 

lagring i sjø er et problemområde. 

• Blir det færre master når det brukes de nye «designmastene»? 

• Vi må huske på at saken også er bra. Stor gevinst med nye linjer og nye master – bruker 

mindre strøm, kanskje sparer vi en vindturbin. 

• Dette er eksempel på en sak der FNF fungerer godt. Organisasjonene blir opplyst og møter 

arrangeres.  

Etter møtet mandag 4. november kan FNF vurdere å skrive en uttalelse. Det kan være hensiktsmessig 

å komme med en kort og konsis oppsummering av fordeler og ulemper natur og friluftsliv ved begge 

alternativer (luftledning og kabel). Det kan også vurderes å komme med krav for hvert av 

alternativene, uavhengig av hvilket som blir valgt. 

 

Sak 28/19 - Felles med FNF Akershus 

Viken 
Koordinatorfor FNF Akershus kom med oppdatering av fremdriftsplan. Se referat og oppsummering 

fra samling i Sarpsborg. 

Hovedmomenter kommentarer fra møtedeltagere i kronologisk rekkefølge: 

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn): 
Sammenslåing trenger ikke skje ved årsmøtet 2020, kan skje senere i 2020 eller i 2021. 

Foreløpig ikke helt spikret hvordan organiseringen blir, viktig å informere godt i forkant. 

Tom Fremstad (OOF):  

Rart at Oslo skal være med i FNF Viken. Rart at så mye av prosessen overlates til FNFene 

lokalt fremfor en sterkere sentral føring. 

Maria Tesaker (FNF koordinator Akershus):  

Ingen tydelig ovenfra-ned struktur i FNF, nødvendig at FNFene lokalt selv driver prosessen. 

Lisa Näsholm (Skiforeningen): 

Bra med ny daglig leder, kan bidra til at prosessen går smidigere. 

https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=5158&type=A-1
https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=5158&type=A-1
https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=5158&type=A-1
https://www.nve.no/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=5158&type=A-1
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:w:/s/FNF/EUcZfDOr21JCnQp2tLhvxS4Bwe0b2a-xFkVSQvGGvg2UJQ?e=Kl4rBu
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:w:/s/FNF/EUcZfDOr21JCnQp2tLhvxS4Bwe0b2a-xFkVSQvGGvg2UJQ?e=Kl4rBu
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:w:/s/FNF/EUcZfDOr21JCnQp2tLhvxS4Bwe0b2a-xFkVSQvGGvg2UJQ?e=Kl4rBu
https://forumfornaturogfriluftsliv.sharepoint.com/:w:/s/FNF/EUcZfDOr21JCnQp2tLhvxS4Bwe0b2a-xFkVSQvGGvg2UJQ?e=Kl4rBu


 

 

Endre Stakkerud (NJFF Akershus): 

Viktig å huske at det ikke noe press. FNF virker mer som en katalysator mellom 

organisasjonene, de ansatte fortsetter å være geografisk fordelt etter en sammenslåing. 

Veldig lett å splitte/omorganisere igjen om Viken opphører. Sammenslåingen ikke noe 

problem, bedre å ha en pragmatisk holdning. 

Ulf Kristiansen (NOA): 

Ingen grunn til å finne på noe nytt eller omorganisere for mye. Fungerer godt lokalt som det 

er. 

Tom Fremstad (OOF): 

Hva skjer hvis det bestemmes at det skal være ett styre for hele FNF Viken-Oslo? Kan miste 

den lokale tilhørigheten - nærheten til organisasjonene. 

Adrian Mortensen (FNF Oslo): 

Ett styre ble nevnt som en mulighet under tidligere diskusjoner, men mest for å illustrere 

problemene dette ville medføre nettopp for den lokale oppfølgingen i fylket. Ingen som mener 

at det vil være hensiktsmessig eller gunstig for FNF Oslo-Viken. 

Endre Stakkerud (NJFF Akershus): 

Hva skjer i organisasjonene ellers rundt bordet?  

NJFF i gang med prosess. DNT gjør ingenting. OF gjør ingenting foreløpig men anser at Viken 

vil gjøre arbeidet lettere for dem. NOA diskutert men avventer foreløpig. NOFOA slår seg ikke 

sammen til Viken. 

Dag Olav Brækkan (DNT Oslo og Omegn):  
Om Oslo skal være fra med starten eller avvente har vært diskutert tidligere, bestemt at det 

er lurt å slå seg sammen samtidig med resten av Viken. Angående den prosess som pågår – la 

koordinatorene jobbe videre og ta det med styret når noe nytt fremkommer.  

 

 

Sak 29/19 
Foreldreperm koordinator 2020 
Koordinator i FNF Oslo skal ut i foreldreperm i perioden 02.03.20 – 27.08.19. Styreleder og 

koordinator har hatt møte med Daglig leder angende vikar – satser på at dette kommer på plass før 

årsskifte.  

Vedtak: Koordinator holder styret oppdatert  

 

Sak 30/19 
Årsmøte 2020 og styremøter frem til dette 
 

• Årsmøtet: Bør avholdes før koordinator går i permisjon 02.03.20. Foreslår dato tirsdag 25. 

februar 2020. Avholde møtet hos DNT, med servering fra 1630 og møtestart 1700.  

Vedtak: Koordinator sender ut invitasjon og kontakter valgkomite  

 



 

 

• Foredrag/faglig innhold: Oslofjorden friluftsråd kan fortelle om arbeidet med Helhetlig plan 

for Oslofjorden, eller havnepromenade.  

Vedtak: Gunnhild Laxaa undersøker  

 

• Sammenslåing FNF Viken-Oslo: Sammenslåingen opprinnelig tenkt å skje under årsmøtet 

2020, men det blir for dårlig tid. Fortsetter prosessen som skissert under Sak 28/19, følger 

vedtaket om sammenslutning.  

 

• Kommende styremøter: 02. desember tidligere satt som tentativ dato. Bestemt at vi 

dropper dette og heller tar neste styremøte onsdag 08.01.20. Også bestemt at vi tar enda et 

møte i forkant av årsmøtet torsdag 06.02.20 for å gå gjennom Viken og saker til årsmøtet. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vennlig hilsen, 

 

Adrian Mortensen 

Fylkeskoordinator 

_____________________________  

Forum for natur og friluftsliv Oslo 

 

 

 

 



Styremøte 30. oktober 2019
FNF Akershus og FNF Oslo



Oppdatering FNF samling høsten 2019



Lansering av ny profil og ny logo







Ny daglig leder fra 1. februar 2020

• Ragnhild Angards åremål går ut ved nyttår

• Endret stilling: Administrasjonsleder

• Ole Benny Lilleås tilsatt

• Jobber i dag som administrasjonssjef i Norsk Friluftsliv.



Opplæring intranett og økonomi

Intranett

• Juni 2019 lanserte FNF nytt intranett

• Koordinatorer i Akershus og Oslo i arbeidsgruppa

• Opplæring i bruk av intranett

• Styretilgang i v2

Regnskapssystem

• FNF fikk nytt felles regnskapssystem 01.01.19

• Noe trøbbel i oppstart

• Ny runde med opplæring



Fagtemaer

• Workshop årsplaner

• Markagrenser og fjellgrenser

• Lobbyvirksomhet

• Vindkraft og konsesjon

• Oppdrettsnæring og lokalitetsavklaringer

• Plan- og bygningsrett – hva er juss og hva er politikk?



Strømforbindelse 

Hamang-Bærum-Smestad



Oppsummering av tiltaket/alternativene

• Tiltaket skal erstatte dagens luftledning fra Hamang transformatorstasjon i Bærum 

kommune til Smestad transformatorstasjon i Oslo kommune med en ny forbindelse

• Den nye forbindelsen planlegges bygd med 420 kV-standard, men vil inntil videre driftes 

på 300 kV

• Dagens luftledning bygd i 1952, ved normal forbruksvekst vil transmisjonsnettets 

kapasitet ikke være god nok innen 2030



Alternativene:

1) Luftledning – Kostnad ~240-

320 Mkr (ØNSKET AV 

STATNETT)

2) Grøft/tunnel – 1000-1250 Mkr

Kabel i grøft (Hamang –

Hagabråten)

Kabeltunell (Hagabråten –

Smestad)



Gjeldende kabelpolicy (Meld.St.14 -Vi bygger Norge – om utbygging av strømnettet) fra 

2012 [10] sier at transmisjonsnettet på 300 og 420 kV skal bygges som luftledning, 

bortsett fra i følgende unntakstilfeller:

1) der luftledning er teknisk vanskelig eller umulig, som for eksempel i byer og ved 

kryssing av store sjøområder

2) dersom merkostnaden for kabling av en begrenset delstrekning kan forsvares 

ved at det gir særlige miljøgevinster sammenliknet med luftledning og/eller en 

begrenset strekning med kabling kan gi en vesentlig bedre totalløsning alle 

hensyn tatt i betraktning.



Nye master:

• Den nye masten er betydelig 

høyere, men smalere enn 

eksisterende master. 

Gjennomsnitt ca. 38 meter 

høye, mens dagens master er 

ca. 21 meter

• Mindre stråling og magnetfelt 

enn de gamle mastene, selv 

ved kjøring på 420 kV.

• Byggeforbudsbelte: normalt 

40 meter



Kabeltunnel, tverrslag og riggområde Lysejordet

• Kabeltunnel mellom Smestad og Bærum – tverrslag og riggområde på Lysejordet

• Byggeforbudsbelte: normalt 11 meter

• To alternativer til tverrslag/riggområde på Lysejordet

• Fra tunneldriften av tverrslag og kabeltunnel forventes det utkjøring av omtrent 200 000 m3 

tunnelstein.

• Ingen plan for massehåndtering i søknaden



Alternativ 1 – Nedre (anbefalt)
• Selve tverrslagsområdet på Lysejordet ligger i 

randsonen av en viktig naturtype, edellauvskog med 

verdi viktig (B). 

• Mindre ulemper for fastboende med tanke på støy 

osv.

• For opparbeiding av anleggsveien er det foreløpig 

stipulert behov for tilkjøring av ca. 6500 m3 masse, 

noe som utgjør ca. 700 lastebillass. 



Alternativ 2 – Øvre
• Større ulemper for fastboende (støy, risting osv)

• Mindre beslaglegning av friluftsområde

• Mindre risiko for konflikt med viktige naturtyper



Friluftsliv og landskapsbilde

• Landskapsbilde: Luftledning middels negativ konsekvens - kabel positiv konsekvens.

• Utslaget og forskjellen størst i den østre sekvensen mellom Bærum og Smestad

• Byggeforbudsbeltet er flere steder opparbeidet til nærfriluftsområder for befolkningen

• Eksempler: Bærum sykehus, parsell mellom Haslum og Hagabråten og Lysejordet

• Kartlegging av friluftsområder: Både i Bærum og Oslo registrert mange arealer langs 

eksisterende luftledning og i områder rundt med store eller svært store verdier for 

friluftsliv.



Virkninger for naturmiljø

• Største naturmangfold-verdiene i planområdet:

• Grensa til Kolsås-Dælivann landskapsvernområde 

• Langs Øverlandselva

• Dalførene ved Lysakerelva og i Mærradalen



Fra KU om naturmangfold:

• Tiltaket har generelt små konsekvenser for naturmangfold

• Luftledninger: Negativ effekt på fuglelivet, men ikke vurdert at kollisjonsfaren vil øke 

ut i fra dagens situasjon

• Kabel i grøft: Ikke lenger samme krav til byggeforbudsbelte. Anslås at det vil komme 

et økt byggepress, klart negative konsekvenser for naturmangfold.

• Heller ikke lenger krav til rydding av vegetasjon. Vil gro igjen, og endre 

livsvilkårene for vegetasjon og sammensetningen av denne



Hva mener organisasjonene?

• Lysakerelvas Venner: Sender uttalelse. Negative til kabel, bekymret for tverrslag på Lysejordet, mener 

geotekniske undersøkelser er for dårlige

• Naturvernforbundet Oslo og Akershus: Sender uttalelse, uvisst hvilket alternativ de støtter

• Naturvernforbundet i Bærum: Sender uttalelse, uvisst hvilket alternativ de støtter

• Bærum Natur og Friluftsråd: Sender uttalelse, uvisst hvilket alternativ de støtter

• Norsk Ornitologisk Forening Oslo og Akershus: Sender uttalelse, støtter sannsynligvis kabel

• Lokalt: «Nei til monstermaster i tettbygde strøk!» – gruppe på Facebook med over 5000 medlemmer

• Svært negative til master



«STRØMNETT – HAMANG-BÆRUM-SMESTAD: KONSEKVENSER FOR 

NATUR OG FRILUFTSLIV»

Møte med Statnett 04. november 

• OOF og FNF arrangerer møte for natur og friluftslivsorganisasjonene med Statnett

• Ta opp problemstillinger og spørsmål og høre hva de andre organisasjonene mener

Tidspunkt: Mandag 4. november, kl. 17.00-19.00

Sted:         Statnetts lokaler, Nydalen alle 33, Oslo



Oppdatering FNF Viken og Oslo



FNF Viken og Oslo

Arbeidsgruppa

• Koordinatorene + 2 representanter fra hvert styre

Oppfølging av punkter fra møtet med arbeidsgruppa 3. juni 2019

• Informasjonsskriv

• Tidsplan for framdrift

• Komplett forslag for organisering av nye FNF Viken

• Seminar høsten 2019 angående Viken + Oslo, hvor alle organisasjonene blir invitert

• Kontakte daglig leder angående mellomlederstilling



Tidsplan videre

• Kontakte daglig leder om oppretting av mellomlederstilling

• Koordinator-arbeidsmøte for å diskutere og starte på et 

komplett forslag for organisering

• Utarbeidelse av informasjonsskriv til org.

• Komplett forslag til organisering + møte med arbeidsgruppa 

januar

• Seminar for organisasjonene holdes februar

Snarest Mellomlederstilling

27. november Koordinator-arbeidsmøte

Nov/des

Sendes ut i uke 48/49

Informasjonsskriv

Slutten av januar

uke 5

Forslag organisering

Møte arbeidsgruppa

Slutten av februar

uke 9

Informasjonsseminar



Pressemelding 1. oktober

• De rødgrønne valgvinnerne (Ap, Sp, MDG og SV) 

som skal styre Viken vil legge ned det nye 

storfylket.

• Avhengig av regjeringsskifte i 2023.

Møte med Akershus fylkeskommune 15. oktober

• Fylkeskommunen arbeider etter de vedtak som er 

gjeldende


